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استاندار هرمزگان:  

سازمانآگهیهااقتصـاد کیـش
44424999

مهدی دوستی در نشست با سفرای منتخب جمهوری 
اسلامی ایران در کشــورهای بلغارستان، جمهوری 
آذربایجان، ترکمنســتان، کنیا و جمعــی از مدیران 
وزارت امــور خارجه، اظهار کــرد: از ابتدای آغاز به 
کار در هرمــزگان خیلی روی منابع دولتی حســاب 
باز نکردیم و بر همین اســاس تمام تمرکز خود را بر 
روی بهبود محیط و جذب ســرمایه گذاران معطوف 
کردیم که نمونه واضح آن، کیف سرمایه گذاری است 
کــه طی آن تمام مجوزهای لازم برای آغاز یک طرح 
سرمایه گذاری اخذ شــده است و متقاضی تنها لازم 

است با یک امضا کار خود را آغاز کند.
وی افزود: در پی تلاش ها و اقدامات انجام شده استان 
هرمزگان موفق شد رتبه اول سرمایه گذاری صنعتی در 
کشور را کســب کند و سال گذشته حدود ۱۶۳ هزار 
میلیارد تومان سرمایه گذاری جذب شد که سال جاری 
از ابتدای فرودین تاکنون ۱۰۰ هزار میلیارد تومان جذب 

سرمایه گذاری جدید داشته ایم .
دوستی با اشاره به تدوین سند فرصت های سرمایه گذاری 
استان هرمزگان در ابتدای دولت سیزدهم، در اشاره ای به 
طرح های توسعه ای استان هرمزگان، گفت: در راستای 
تولید کود فسفات در کشور، زمین برای احداث پارک 
کود و سم تخصیص داده شده است و در تلاش هستیم 
تا با بهره برداری از این پارک هرمزگان را به هاب تولید 

کود فسفات تبدیل کنیم.
نماینده عالی دولت در اســتان هرمزگان، با اشــاره به 

حرکت رو به جلوی هرمزگان در صنعت فولاد، ادامه 
داد: پیش از دولت کل ظرفیت تولید فولاد در هرمزگان 
حدود ۴.۵ میلیون تن بود اما از ابتدای دولت ســیزدهم 
تاکنون بیش از ۸ میلیون تن ظرفیت جدید ایجاد شده 
است که در صورت بهره برداری می تواند رتبه استان را از 

جایگاه سوم به جایگاه اول کشوری ارتقا دهد.
وی با تاکید بر لزوم تکمیل زنجیره های ارزش و تمرکز 
بر روی مواد خام خروجی از اســتان، افزود: مقدمات 
احداث پارک چســب، رنگ و رزین در استان فراهم 
شده است که در سفر رئیس جمهور به استان کلنگ زنی 
خواهد شد ضمن اینکه بر مبنای مواد خام خروجی از 
استان همچون سیلیس پروژه ی شهر شیشه را تعریف 
کردیم که عملیات ۴ واحد از آن آغاز شــده اســت و 
بــا تمرکز روی زنجیره های ترکیبــی نیز پروژه پارک 

شوینده ها را در دستور کار داریم.
استاندار هرمزگان، با اشاره به اهمیت اقتصاد دریامحور، 
عنوان کرد: تا پیش از مهر ماه ۱۴۰۰ کل ظرفیت ماهی در 
قفس حدود ۵ هزار تن بوده است که در اسفندماه گذشته 
این ظرفیت به ۱۰ هزار تن رســید و از اول فرودین ماه 
تاکنون نیز ۲ هزار و ۵۰۰ تن ظرفیت جدید در اســتان 

ایجاد شده است.
دوستی با اشاره به رشد اقتصادی بیش از ۱۰ درصدی 
اســتان در زمســتان ۱۴۰۱ و با تاکید بر لزوم تعریف 
پروژه هایی برای افزایش کارکرد بین المللی استان، گفت: 
پروژه شهر لجستیک در حجم قابل توجهی از اراضی 

برای استفاده و مشارکت کشورهای خارجی در حال 
آماده ســازی است که در سفر رئیس جمهور عملیات 

اجرایی آن آغاز خواهد شد.
وی ادامه داد: یکی از ظرفیت های هرمزگان، اسکراپ 
است که در بندرعباس امکان اعطای مجوز به مجموعه 
ایزوایکو به دلیل مجاورت با آبشیرین کن ها وجود ندارد 
اما در بحث مدیریت یکپارچه سواحل، زون هایی برای 
اســکراپ در کشور دیده شده اســت و ما نیز تلاش 
خواهیم کرد در سواحل دریای عمان مجوز اسکراپ 
را برای هرمزگان بگیریم چرا که این امر ظرفیتی بی نظیر 

برای استان می تواند باشد.
نماینده عالی دولت در استان هرمزگان، تاکیدکرد: ما به 
جد دنبال تولید جلبک برای استفاده در زنجیره تامین 
خوراک دام هســتیم چرا که جلبک ظرفیت تولید ۳۰ 
درصد خوراک دام کشور را دارد و در این راستا قطعا از 

تجارب بین المللی استقبال خواهیم کرد.
دوســتی بــا تاکید بر نقش دیپلماســی بــرای ورود 
تکنولوژی های نوین به کشور، خاطرنشان کرد: حاضریم 
بیش از سه میلیارد دلار ظرفیت زیرساختی کشتی سازی 
در هرمزگان را با کشورهای خارجی به اشتراک بگذاریم 
و بر اساس آن پروژه های مشترک تعریف کنیم، ضمن 
اینکه سفرای ایران در کشورهای خارجی می توانند به ما 
در ورود تکنولوژی کاهش مصرف برق آبشیرین کن ها 
و همچنین راه اندازی کشــت با آب شــور در استان 

هرمزگان کمک کنند.
در ادامه این نشســت نیز ســفیران جمهوری اسلامی 
ضمن ابراز خرســندی از فعالیت های اقتصادی انجام 
شده در اســتان هرمزگان آمادگی خود را برای جذب 

سرمایه گذار خارجی در این استان اعلام کردند.

برای جذب سرمایه گذاری خارجی
 در هرمزگان آمادگی داریم

        اقتصاد کیش -    استاندار هرمزگان 
گفت: مقدمات احداث پارک چسب، رنگ 
و رزین در اســتان فراهم شده است که در 
ســفر رئیس جمهور به استان کلنگ زنی 
خواهد شد، ضمن اینکه بر مبنای مواد خام 
خروجی از استان همچون سیلیس پروژه ی 
شهر شیشه را تعریف کردیم که عملیات ۴ 

واحد از آن آغاز شده است.

میزان صادرات از بندر چارک
 ۵۱ درصد افزایش یافت

اقتصاد کیش-      مدیر بنادر و دریانوردی لنگه با اشاره به افزایش تحرکات تجاری 
بندر چارک گفت: میزان صادرات از این بندر طی ۲ ماه نخست سال جاری در مقایسه 

با مدت مشابه سال گذشته بیش از ۵۱ درصد رشد داشته است.
»مرتضی ســالاری سردری« در جلســه بررسی مشکلات بندر چارک که با حضور 
مدیرعامل منطقه آزاد کیش و نماینده مردم غرب هرمزگان در مجلس شورای اسلامی 
برگزار شد، اظهار کرد: میزان صادرات از بندر چارک طی ۲ ماه نخست سال جاری به 

بیش از ۲۰ هزار تن رسید.
وی با بیان اینکه بندر چارک ظرفیت رشــد تجاری بالایــی دارد، افزود: این بندر در 

صادرات و رشد تراز اقتصادی کشور می تواند نقش آفرینی کند.
به دنبال رونق اقتصادی دریا محور هستیم

سرپرست اداره کل بنادر کیش نیز در این جلسه با بیان اینکه به دنبال رونق اقتصادی دریا 
محور هستیم، گفت: بر اساس قوانین صادرات و واردات، هر ملوان می تواند سالانه ۶ 
بار کالاهایی به ارزش یک هزار و ۵۰۰ دلار وارد کند که همین موضوع نقش بسزایی 

در رونق اقتصادی در منطقه دارد.
»داریوش حامد خواه« با اشاره به اینه بخشی زیادی از دریانوردان ساحل نشینانی هستند 
که از راه دریا ارتزاق می کنند، افزود: با راه اندازی ته لنجی بندر چارک قطع یقین شاهد 

رونق اقتصادی و بهبود معیشتی مردم منطقه خواهیم بود.

مدیر بنادر و دریانوردی لنگه :

پیشرفت 40 درصدی طرح آبرسانی 
از بندر چارک به بستک 

اقتصاد کیش-   معاون راهبری و نظارت بر بهره برداری شــرکت مهندســی آب و 
فاضلاب کشور از روند پروژه های آبرسانی به بستک بازدید کرد. 

هاشم امینی در این بازدید که عبدالحمید حمزه پور مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان 
و جباری نماینده مردم غرب هرمزگان در مجلس حضور داشــت، به اهمیت اجرای 
پروژه آبرسانی از چارک به جناح و بستک اشاره کرد و افزود: این پروژه به عنوان یکی 
از پروژه های بزرگ و ویژه وزارت نیرو با هدف تامین نیاز آبی چهار شهر و ۳۷ روستا 

در حال اجراست که در نوع خود از نظر حجم عملیات بی نظیر است.
وی گفت: با هدف تسریع در اجرای این پروژه، ۱۰ پیمان پیش بینی و با اعتبار ۱۲۰۰ 
میلیارد تومان فعال است. معاون راهبری و نظارت بر بهره برداری شرکت مهندسی آب 
و فاضلاب کشور ادامه داد: با هدف دستیابی شهرستان بستک و روستای مسیر خط 
انتقال در دو شهرستان بندرلنگه و بستک، آب تولیدی آب شیرین کن واقع در چارک را 
از طریق ۶۶ کیلومتر خط انتقال به آخرین نقطه پیش بینی شده در این مرحله می رساند 

که در ادامه ۳۵ کیلومتر دیگر در مرحله دوم اجرا خواهد شد.
امینی به صعب العبور بودن مسیر خط انتقال آب از چارک به بستک اشاره کرد و گفت: 
کوهستانی بودن مسیر زمان اجرای پروژه را طولانی تر کرده است که امیدواریم با تکمیل 

آن جمعیتی بالغ بر ۵۰ هزار نفر از آب شرب پایدار بهره مند شوند.
وی افزود: در اجرای این پروژه پیش بینی آینده جمعیتی نیز شده است که نیاز آبی افق 

۱۴۲۵ این شهرستان را هم پوشش خواهد داد.
معاون راهبری و نظارت بر بهره برداری شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور از این 
پروژه به عنوان یکی از پروژه های مهم یاد کرد که باید به طور مستمر مورد ارزیابی قرار 

گیرد تا موانع پیش روی آن برداشته و هر چه سریع تر به نتیجه برسد.
به گفته وی، طرح آبرسانی از چارک به جناح و بستک با توجه به مشکلات موجود 
و کم آبی یک ضرورت است و ما نیز برای تامین اعتبار آن تمام تلاش خود را به کار 

خواهیم بست تا شاهد وضعیت مطلوب در زمینه تامین آب شهرستان بستک باشیم.
در ادامه این بازدید، مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان به دیگر جزئیات این 
پروژه اشاره کرد و گفت: در اجرای خط انتقال، ۵ باب ایستگاه پمپاژ، ۵ باب مخزن با 

حجم ۱۰ هزار و ۵۰۰ متر مکعب و ۲۲ کیلومتر شبکه برق پیش بینی شده است.
عبدالحمید حمزه پور با بیان اینکه تزریق اعتبار به تسریع در اجرای پروژه کمک شایانی 
می کند، گفت: تکمیل خط انتقال تحول بزرگی در تامین آب جمعیت انتهایی و مسیر 

خط انتقال خواهد گذاشت.
به گفته وی، برای تامین نیاز آبی بستک و روستاهای مسیر، یک باب آب شیرین کن با 

ظرفیت ۸ هزار متر مکعب در شبانه روز پیش بینی شده است.
مدیرعامل آبفا، پیشرفت فیزیکی کل پروژه را ۴۰ درصد عنوان کرد و گفت: مردم چشم 
انتظار تکمیل این پروژه هستند که تکمیل آن یکی از خواسته های بزرگ مردم این منطقه 

را محقق خواهد کرد.

معاون آبفا کشوراعلام کرد :

مراسم ازدواج ۱۱0 زوج در بشاگرد با حضور انسیه خزعلی 
اقتصاد کیش-        مراســم ازدواج آســان شــامگاه 
پنجشنبه در شهر سردشت بشاگرد با حضور معاون 

رئیس جمهور در امور زنان و خانواده برگزار شد.
معــاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده در این 
آیین گفت: امیدواریم روز به روز برگزاری مراســم  
ازدواج آســان در راستای دوری از تجملات و برای 
خدا زندگی کردن و ســبک زندگی سالم در جامعه 

گسترش یابد.
انسیه خزعلی ادامه داد: امید می رود شاهد شکوفایی 
بیشتر استعدادها و توانمندی های جامعه به خصوص 

در بشاگرد و زنان این منطقه باشیم.
وی اضافــه کرد: برنام هایی بــرای مهارت افزایی و 
اشــتغالزایی زنان تدارک دیده شده و مباحث مربوط 
به سلامت و ورزش بانوان شهرستان بشاگرد مدنظر 
اســت که می توان در برنامه های دور دوم سفرهای 

استانی گنجاند.
معــاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده یادآور 
شد: درصد خوبی از مصوبات مربوط به حوزه زنان 
و خانواده در دور نخســت سفرهای استانی اجرایی 

شده است.
فرماندار: زنان سرپرســت خانوار بشــاگرد نیازمند 

حمایت های ویژه هستند
فرماندار بشاگرد هم در این آیین گفت: این شهرستان 
دارای ۳۵ هزار نفر جمعیت با ۹ هزار و ۵۰۰ خانواده 
اســت که مادران سرپرســت ۲ هزار و ۵۰۰ خانواده 

هستند و بار مضاعفی بر عهده دارند.
یعقوب دادعلیــزاده افزود: درخواســت دارم زنان 
سرپرست خانوار این شهرستان مورد حمایت ویژه 

قرار گیرند چونکه شــرایط زندگی در اینجا سخت 
است.

وی افزود: مســأله ای هم در حوزه سلامت داریم، به 
خصوص برای زنان بــاردار که دلیل آن نبود بخش 

زنان و زایمان در بیمارستان بشاگرد است.
فرماندار بشاگرد افزود: البته متخصص زنان و زایمان 
مستقر در این شهرستان اسقرار دارد اما نمی تواند کار 
خاصی انجام دهد و بایستی افراد برای بستری و عمل 
به بیمارســتان های مجهزتر در سایر شهرستان اعزام 

شوند.
دادعلیزاده با اشاره به شرایط جغرافیایی این شهرستان 
و کوهستانی بودن آن، تأکید کرد: برای اعزام بیماران به 
سایر شهرستان ها به خصوص زنان باردار به آمبولانس 
نیاز است که امید می رود معاون زنان و خانواده ریاست 

جمهوری کمک کند.

وی با اشاره به اهمیت جوانی جمعیت و نقش درمان 
نابــاروری برای تحقق این هدف، گفت: حدود ۲۶۲ 
خانــواده برای دریافت خدمــات درمانی ناباروری 
نیازمند اســتفاده از خدمات سایر استان ها هستند که 

این نیازمند تأمین هزینه های آن است.
فرماندار بشاگرد افزود: تقاضا داریم در زمینه حل مسأله 
ناباروری در این شهرستان کمک شود، همچنین بانوان 
این شهرستان برای ورزش نیازمند سالن سرپوشیده 
در شهر سردشت هستند که این جزو نیازهای اساسی 

است.
بشــاگرد در سال ۱۳۸۷ تاســیس و مرکز آن، شهر 
سردشت است، این شهرستان محصور بینِ استان های 
هرمزگان و کرمان و سیستان و بلوچستان، با مساحت 
۹ هزار و ۲۰۰ کیلومتر مربع در فاصله ۲۶۰ کیلومتری 

مرکز استان قرار دارد.

اقتصاد کیش-   سرپرست اداره کل غله و خدمات بازرگانی هرمزگان، با اشاره به اینکه 
فصل خرید تضمینی گندم تقریبا به پایان رسیده است، گفت: از ابتدای فصل برداشت 
)نیمه فروردین ماه امسال( تاکنون، ۶۴ هزار تن گندم از کشاورزان این استان خرید شد 

که در همسنجی با پارسال ۵۲ درصد رشد داشته است.
عبدالله رضایی  با اشــاره به اینک ســال گذشــته ۴۲ هزار تن گندم با نرخ تضمینی از 
گندم کاران هرمزگانی خریداری شد، افزود: رشد خرید تضمینی گندم امسال با توجه 

به افزایش سطح زیرکشت این محصول رقم خورده است.
وی بیان کرد: افزایش نرخ تضمینی گندم، پیگیری مروجین بخش کشاورزی و همچنین 
بــالا رفتن دانش و آگاهی کشــاورزان از دیگر دلایل افزایش تولید و خرید گندم در 

هرمزگان است.
سرپرست اداره کل غله و خدمات بازرگانی هرمزگان اظهار کرد: با توجه به آغاز روند 
پرداخت بهای تضمینی گندم به صورت علی الحساب هر کیلوگرم ۱۱ هزار و ۵۰۰ 
تومان از ۲۵ اردیبهشت سال جاری، تاکنون ۴۰ درصد قیمت خرید تضمینی گندم به 

گندمکاران استان پرداخت شده است.
رضایی از تصویب و ابلاغ قیمت نهایی خرید تضمینی گندم به قیمت هر کیلوگرم ۱۵ 
هزار تومان از سوی شورای قیمت گذاری محصولات اساسی کشاورزی خبر داد و 
گفت: از این مبلغ هزار و ۵۰۰ تومان به عنوان  یارانه کاشت و ۲ هزار تومان نیز جایزه 
تحویل گندم است که مابه التفاوت آن هم به حساب گندمکاران هرمزگانی پرداخت 

خواهد شد.
وی با بیان اینکه حجم گســترده و مهم خرید گندم از کشــاورزان هرمزگانی به پایان 
رسیده است، گفت: اما سامانه جهت خرید گندم های احتمالی تا تیرماه همچنان فعال 

خواهد بود.
این مسوول ابراز کرد: گندم به عنوان یکی از کالاهای اساسی کشور و مورد حمایت 
دولت، نقش بسزایی در تامین امنیت غذایی مردم دارد، و خرید تضمینی این محصول 
موجب کاهش واردات، حذف دلالان و واســطه ها، جلوگیری از خروج ارز، تامین 

امنیت غذایی در کشور و حمایت از کشاورزان داخلی می شود.
۱۴ مرکز در شهرستان های پارسیان، میناب، بستک، رودان و حاجی آباد هرمزگان کار 

خرید تضمینی گندم و دانه روغنی کلزا را برعهده دارند.
در سال زراعی جاری ۱۷ هزار و ۵۰۰ هکتار از زمین های کشاورزی استان هرمزگان 
به زیرکشــت گندم رفته است که پیش بینی می شــود بیش از ۶۵ هزار تن محصول 

برداشت شود.
گندم در اســتان هرمزگان از ۱۵ آبان تا ۱۵ بهمن هر ســال کشت شده و برداشت این 

محصول نیز از نیمه فروردین ماه آغاز و تا نیمه خردادماه هر سال ادامه دارد.

  64هزار تن گندم در هرمزگان 
خرید تضمینی شد

سرپرست اداره کل غله و خدمات بازرگانی هرمزگان :

اقتصاد کیش-     مدیر شبکه بهداشت و درمان قشم از توزیع ۵۴۱ هزار مکمل مورد 
نیاز گروه های سنی مختلف در سه ماهه نخست سال جاری در راستای اجرای برنامه 
ملی مکمل یاری با ویتامین و املاح با هدف کاهش شیوع کمبود ریز مغزی ها در این 

جزیره خبر داد.
دکتر یاسر مرادی  اظهار داشت: این طرح مکمل یاری با توزیع مکمل های کلسیم دی، 
ویتامین دی، مولتی ویتامین، یدوفولیک، قرص آهن، قطره آهن، قطره آ. د و قطره مولتی 
ویتامین در سطح شهرستان قشم با هدف بهبود سلامت گروه های سنی مختلف به 

ویژه تقویت سیستم ایمنی بدن این افراد انجام شده است.
وی با اشاره به اینکه در شرایط ایده آل تمامی ویتامین های مورد نیاز افراد باید از طریق 
غذا تامین شــود ولی به دلیل عادات غذایی نادرســت وجود باورهای غلط غذایی و 
مصرف ناکافی از مواد غذایی متنوع گاهی کمبود این ریز مغزی ها به وجود می آید 
گفت: در این راستا برنامه ملی مکمل یاری با ویتامین و املاح در کودکان، نوجوانان، 
مادران بار دار و شیره، میانسالان و سالمندان با هدف کاهش شیوع کمبود ریز مغزیها 

در حال اجرا است. 

توزیع ۵4۱ هزار مکمل مورد نیاز 
گروه های سنی مختلف در قشم 

اقتصاد کیش-    معاون راهبری و نظارت بر بهره برداری شــرکت مهندســی آب و 
فاضلاب کشــور به همراه مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان از روند تولید آب در 

آب شیرین کن یکصد هزار متر مکعبی بندرعباس بازدید کرد. 
هاشم امینی در این بازدید از بخش های مختلف آب شیرین کن شامل مخازن آب خام، 

نمک زدایی و تصفیه تکمیلی، برق و ... بازدید کرد.
آب شیرین کن یکصد هزار متر مکعبی بندرعباس با تمام ظرفیت، تامین کننده بخشی 
از آب شــهر بندرعباس و مناطق همجوار غرب مرکز اســتان است. برای تامین آب 
بندرعباس از این محل، ۳۴ کیلومتر خط انتقال احداث شــده که در مدار اســت.  آب 
شرب بندرعباس از آب شیرین کن یکصد هزار متر مکعبی بندرعباس و منابع سطحی 

شرق استان تامین می شود.
معاون راهبری و نظارت بر بهره برداری شــرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور در 
حاشیه این بازدید با بیان اینکه با تولید آب شیرین کن ۱۰۰ هزار متر مکعبی جریان پایدار 

آب با کیفیت در بندرعباس داریم.
به گفته امینی، تولید آب با این حجم ظرفیت هم به لحاظ مهندسی و هم تامین مالی کار 

بزرگی است و همت بالایی می طلبد که در این مجموعه انجام شده است.
وی در عین حال به مدیریت مصرف آب با توجه به گران بودن فرایند تولید آن اشاره 
کرد و گفت: تولید آب از طریق آب شیرین کن ها هزینه بالایی دارد و دولت با هدف 
رفع دغدغه مردم اعتبار زیادی برای خرید تضمینی آب از سرمایه گذاران گذاشته که 

می طلبد مردم نیز مدیریت مصرف داشته باشند.
امینــی همچنین با اشــاره به هفته صرفه جویی، تصریح کــرد: ما تمام تلاش خود را 
برای تامین آب بویژه در استان هرمزگان به کار گرفته ایم و انتظار است مشترکان نیز 
محدودیت هــای این بخش را در نظر گرفته و مدیریت لازم برای جلوگیری از هدر 

رفت آب در پیش بگیرند.
حمزه پور مدیرعامل آبفا نیز در این بازدید با بیان اینکه در کنار تولید این ظرفیت، آب 
شیرین کن های دیگر با ظرفیت های کم تر نیز توسط این مجموعه در حال احداث است، 
افزود: با تکمیل آب شیرین کن های در دست احداث در دیگر شهرستان های هرمزگان، 

نیاز آبی این مناطق مرتفع می شود.

مردم در تابستان مدیریت مصرف 
آب را در دستور کار قرار دهند

معاون آبفا کشور:


